
توجـــه بـــه شـــرایط جغرافیایی این 
ورزشـــگاه شـــرایط بـــرای میزبانی از 
هـــواداران در دســـتگردی فراهـــم 
نیســـت و حالا با این شرایط به نظر 
می رســـد که بایـــد منتظـــر برگزاری 
دربـــی در خـــارج از اســـتان تهران 

. شیم با
 پیـــش از این مســـابقه ایـــن دو تیم 
در ورزشـــگاه های امجدیـــه و آزادی 
برگزار شـــد و تنها یک بار در ســـال 
1381 دیـــدار دو تیـــم بـــه ورزشـــگاه 
یـــادگار امـــام تبریـــز منتقل شـــد و 

حـــالا در شـــرایط کنونـــی بایـــد در 
انتظـــار برگـــزاری دومیـــن دربی در 

خـــارج از تهران باشـــیم.
 در شـــرایط کنونی از ورزشگاه هایی 
و  یـــز  تبر م  مـــا ا ر  دگا یـــا ننـــد  ما
امـــام رضـــا)ع( مشـــهد به عنـــوان 
گزینه هـــای اصلـــی برگـــزاری ایـــن 
دیـــدار حســـاس و مهـــم نـــام برده 
می شـــود. علاوه بـــر این ورزشـــگاه 
تازه تأســـیس مـــس کرمـــان نیـــز از 
گزینه هـــای احتمالـــی میزبانی این 

دیـــدار محســـوب می شـــود.
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مصاحبه

 اعلام آمادگی ۲ باشگاه برای خرید
HD ۳ دوربین 

 پس از برگزاری ســـه هفته از فصل بیســـت وچهارم 
رقابت هـــای لیگ برتر فوتبال و مشـــکلاتی که برای 
برگزاری مســـابقات بـــا VAR به وجود آمـــده بود، 
فدراســـیون فوتبـــال به باشـــگاه های لیـــگ برتری 
اعـــلام کرد اگـــر می خواهنـــد در بازی های شـــان از 
سیستم کمک داور ویدیویی اســـتفاده شود، باید 
در ورزشـــگاهی که میزبانی می کنند، حداقل ســـه 
دوربیـــن HD نصـــب کننـــد تـــا بـــا کمک این ســـه 
دوربیـــن، مسابقات شـــان بـــا VAR برگزار شـــود. 
برهمیـــن اســـاس، دو باشـــگاه آلومینیـــوم اراک و 
مس رفســـنجان بـــا ارســـال نامه هـــای جداگانه ای 
به فدراســـیون فوتبال، آمادگی خـــود را برای خرید 
ســـه دوربین HD اعلام کردند تا پیـــش از برگزاری 
هفته پنجم لیـــگ برتر، این اتفاق صـــورت پذیرد و 
بازی های خانگی آلومینیوم و مس رفســـنجان هم 

با شـــرایطی بهتـــر با VAR برگزار شـــود.

 مهاجم دورگه ایرانی در تیم 
ح بلژیکی مطر

دنیـــس اکـــرت مهاجـــم ۲۷ ســـاله ایرانـــی- آلمانی 
اســـت که ســـابقه بازی در تیم های بوروسیا مونشن 
گلادبـــاخ آلمـــان و ســـلتاویگو اســـپانیا را در کارنامه 

خود دارد.
 وی در تابســـتان ۲۰۲۲، پـــس از درخشـــش در تیم 
اینگولشـــتات و ثبـــت ۲۵ گل و 1۵ پـــاس گل در ۷8 
دیـــدار، راهی یونیون ســـن ژیلـــواز در لیـــگ بلژیک 

. شد
 وی حـــالا بعـــد از دو ســـال حضـــور در ایـــن تیـــم با 
اعلام رســـمی باشـــگاه اســـتاندارد لیـــژ بلژیک راهی 
ایـــن تیم مشـــهور فوتبال بلژیـــک و قاره اروپا شـــد. 
اســـتاندارد لیژ هـــم اکنون با کســـب 8 امتیاز در رده 
دهم ژوپیرلیـــگ بلژیک قرار دارد. همچنین این تیم 
ســـابقه 1۰قهرمانـــی در رقابت های لیـــگ بلژیک و 8 

قهرمانی جـــام حذفـــی را در کارنامه دارد.

اولتیماتوم فدراسیون برای 
آماده سازی ۷ ورزشگاه

فدراســـیون فوتبـــال در راســـتای استانداردســـازی 
ورزشـــگاه  های تیم هـــای لیـــگ برتـــری، نامه هـــای 
فوتبـــال  هیأت هـــای  رؤســـای  بـــه  جداگانـــه ای 
اســـتان های تهران، خوزســـتان، آذربایجان شرقی، 
مازنـــدران، گیلان، یـــزد و قزوین که ورزشـــگاه های 
آنها برای میزبانی با مشـــکلاتی روبه رو است، ارسال 
و تأکیـــد کرده اســـت نواقـــص باید تا قبـــل از هفته 
پنجم برطرف شـــود، تا مجوز جدید صادر شـــود. ۷ 
ورزشـــگاه غدیر اهـــواز، پاس قوامین تهـــران، یادگار 
امام)ره( تبریز، شـــهید وطنی قائم شـــهر، سیروس 
قایقران انزلی، شـــهیدنصیری یزد و ســـردار آزادگان 
قزویـــن اســـتادیوم هایی هســـتند که بایـــد تا هفته 

پنجم تجهیز شـــوند.

توصیه اخلاقی کاپیتان سابق تیم ملی به 
ملی پوشان جوان

پروین: از موبایل فاصله بگیرید
 اردوی تیم ملی فوتبال جوانان ایران قبل از شـــروع 
مرحله مقدماتی جام ملت های زیر ۲۰ ســـال آســـیا 
در حالـــی در تهـــران جریـــان دارد که علـــی پروین و 
محمـــود خوردبین، پیشکســـوتان فوتبال کشـــور در 
این اردو شـــرکت کردند. حســـین عبدی، سرمربی 
تیـــم فوتبـــال جوانـــان ایـــران کـــه در زمـــان حضور 
بیـــش از یک دهه ای خـــود در پرســـپولیس زیر نظر 
علـــی پروین هم قـــرار گرفته بـــود به اســـتقبال این 
دو پیشکســـوت رفت. اســـطوره های فوتبال کشـــور 
ســـپس در جلســـه بـــا اعضـــای تیـــم تجربه هـــای 

گرانبهـــای خود را به اشـــتراک گذاشـــتند.
 حســـین عبـــدی در ابتـــدا بـــه تشـــریح وضعیـــت 
تیمـــش در آســـتانه رقابت هـــای مرحلـــه مقدماتی 
جام ملت های آســـیا پرداخـــت. او ســـپس از نحوه 
اســـتفاده از نخبـــگان فوتبـــال کشـــور در اردوهـــای 

مختلـــف صحبت کـــرد . 
پـــس از صحبت هـــای حســـین عبـــدی، محمـــود 
خوردبیـــن ضمـــن تحســـین عملکـــرد تیـــم تحـــت 
هدایت عبدی افزود: »موفقیت های شـــما را از زمان 
نوجوانـــان دیده و الان هم دنبـــال می کنم. می دانم 
چقـــدر باید زحمت بکشـــید چون تمـــام این رده ها 
را خـــودم طی کردم. فقط کافی اســـت آنچه از شـــما 
خواســـته شـــده اســـت را رعایت کنید. همین برای 

موفقیت چنیـــن تیمی کافی اســـت.«
 علـــی پروین، ســـرمربی پیشـــین تیم ملـــی فوتبال 
ایران و پرســـپولیس نیـــز اظهار داشـــت: »ابتدا باید 
از آقـــای عبـــدی تعریف کنـــم. همه شـــاگردان من 
خـــوب بودنـــد امـــا حســـین از لحاظ شـــخصیت و 
حرفه ای گـــری چیـــز دیگری بـــود. نیازی نبـــود برای 
او مراقـــب گذاشـــت چـــون خـــودش مراقـــب تمام 

کارهایـــش بود.«
 وی ادامـــه داد: »فقط دو نکته را بایـــد بگویم. ابتدا 
اینکـــه از لحاظ فنـــی فقط به حـــرف مربیان گوش 
دهیـــد. تـــک تـــک عوامل کنـــار زمیـــن برای شـــما 
تـــلاش می کننـــد. کافی اســـت صحبت هـــای آنها را 
در زمین پیـــاده کنید. همچنین از شـــما می خواهم 
گوشـــی های همراه تان کمتر کنار شـــما باشـــد زیرا 
برای سن شـــما و حتی بالاتر از شما ضرر دارد. فقط 
به فوتبـــال فکر کنید چـــون می توانید بدرخشـــید و 
افتخـــارات ملی برای کشـــور عزیزمان رقـــم بزنید.«

کشوری فرد: استقلال مکان برگزاری دربی را معرفی کند
در ایـــن بیـــن زمزمه هایـــی در خصـــوص تعویـــق دربـــی 1۰4 به گوش 
می رســـد کـــه محمدرضـــا کشـــوری فرد، مدیر ســـازمان لیـــگ در این 
خصوص بیـــان کـــرد: »به هیـــچ وجه موضـــوع تعویق دربـــی مطرح 
نیســـت و دیدار استقلال و پرســـپولیس در زمان مقرر برگزار خواهد 
شـــد.« او در خصـــوص مکان برگـــزاری این دیدار و احتمـــال برگزاری 
ایـــن دیـــدار در خارج از تهـــران افزود: »اســـتقلال میزبـــان این بازی 
اســـت و این تیم باید ورزشـــگاه معرفـــی کند و این امـــکان وجود دارد 

کـــه دربی در شـــهر دیگری برگزار شـــود.«
 

احمد دنیامالی، وزیـــر ورزش و جوانان 
در برنامه هـــای کاری خود رســـیدگی به 
وضعیـــت تیـــم امیـــد را هـــم گنجانـــده 
اســـت. او درباره غیبت تیـــم امید ایران 
در المپیـــک پاریـــس گفـــت: »اختلافی 
بین فدراســـیون فوتبـــال و کمیته ملی 
المپیـــک بوده اســـت که بـــرای برطرف 
کـــردن ایـــن اختـــلاف تـــلاش کردیم و 
فدراســـیون فوتبال مســـئول رســـیدگی 
بـــه تیـــم ملـــی امیـــد اســـت. خیلـــی از 
کشـــورهایی کـــه در رده بنـــدی فیفـــا از 
مـــا پایین تـــر هســـتند هـــم در المپیک 

ســـهمیه می گیرند و این بـــرای ما خوب 
نیســـت کـــه چندیـــن دوره اســـت کـــه 
ســـهمیه نگرفته ایم. باید در رشته های 
تیمـــی وقـــت بیشـــتری بگذاریـــم کـــه 
بتوانیـــم در مســـابقات آینـــده کســـب 
ســـهیمه کنیم.« او در خصوص شرایط 
اســـتادیوم ها و اعتبار و بودجه موردنیاز 
برای این پروژه گفت: »ما اصلاً مشـــکل 
اعتبـــار نداریـــم. مـــن یکـــی از کارهایی 
که در دســـتور کار خودم قـــرار دادم این 
اســـت که استانداردســـازی ورزشگاه ها 
 AFC بـــر اســـاس چهارچوب هایی کـــه

یـــا فیفا بـــرای فوتبال می گـــذارد، انجام 
شـــود. اینها کار ســـختی نیست.«

دنیامالی با اشـــاره به مشکلات سیستم 
کمک داور ویدیویی بیان داشـــت: »اگر 
بخواهیـــم کارها را نصفـــه و نیمه انجام 
بدهیـــم، همیـــن بحث هـــا را خواهیم 
داشـــت. بایـــد یـــک هماهنگـــی بیـــن 
بخش ها بـــه وجـــود بیاوریـــم. بالاخره 
صداوســـیما هـــم یک ســـری تکالیـــف 
دارد و مـــردم دوســـت دارنـــد صحنه ها 
را بـــه صـــورت شـــفاف ببیننـــد. جنس 
VAR این اســـت که مردم کاملاً صحنه 

و دلیـــل تصمیـــم داور را ببیننـــد. قطعاً 
ایـــن اتفاق بـــا تعـــداد دوربین هایی که 
صداوســـیما دارد، امکان پذیـــر نیســـت 
1۶ دوربیـــن می خواهـــد.  و حداقـــل 
مـــا نبایـــد کار را نصفـــه و نیمـــه انجـــام 
بدهیم.« دنیامالی افـــزود: »با توجه به 
اینکه ابتدای کارمان اســـت، اشـــکالات 
را می پذیریـــم، ولی مطمئن باشـــید که 
یکـــی از برنامه هـــای من این اســـت که 
ورزشـــگاه های ما مثل آزادی به شـــرایط 
ایده آلـــی برســـند. مـــن در بازدیدی که 
مـــن از ورزشـــگاه آزادی داشـــتم، دیدم 

کـــه ۶۰۰-۵۰۰ نفـــر آنجـــا دو شـــیفت کار 
می کننـــد. مـــا نبایـــد بحـــث کیفیت را 
فدای ســـرعت کنیـــم. من از گذشـــته 
در کار عمـــران بـــودم و می دانـــم ایـــن 
کارها ســـخت نیســـت. من بـــرای چند 
ورزشـــگاه کـــه بازی هـــای لیـــگ آنجـــا 
برگزار می شـــود، جلســـه گذاشتم و در 
حـــال رســـیدگی بـــه بحث چمـــن و نور 
و... هســـتیم. مطمئـــن باشـــید که ما 
فضاهـــای در اختیارمان را متناســـب با 
شـــرایط روز انجـــام می دهیـــم.« وزیـــر 
ورزش با اشـــاره به شـــرایط فولادشـــهر 

عنـــوان کـــرد: »طبیعتـــاً انتقـــادی بـــه 
بـــازی تیـــم ملـــی و آن زمیـــن باکیفیت 
می شـــود، درســـت اســـت و مـــن بایـــد 
بپذیـــرم. مـــن نمی توانـــم بگویـــم مال 
گذشـــته اســـت و مـــن تازه آمـــدم. من 
امـــروز آمـــدم و مســـئول هســـتم و این 
انتقاد متوجه من هم هســـت. لذا این 
کارها را ســـامان خواهم داد و ان شاءالله 
شـــرایطی را بـــه وجـــود می آوریـــم کـــه 
مـــردم از شـــرایط ورزشـــگاه ها راضـــی 
باشـــند، به خصوص آزادی کـــه برای ما 

یک نماد اســـت.«

انتقادها به زمین و وی ای آر درست است

دنیامالی: مسئولیت تیم امید با فدراسیون فوتبال است

همزمـــان بـــا برپایـــی اردوی تیـــم ملـــی در 
اصفهـــان، محمد برزمهری مربی پیشـــین 

گلرهای تیـــم ملـــی و پیشکســـوت فوتبال 
اصفهان درگذشت، پیشکسوت نام آشنای 
فوتبال اصفهان که باشگاه های ذوب آهن، 
ســـپاهان و به طـــور کلـــی جامعـــه فوتبال 
اصفهـــان احتـــرام زیـــادی بـــرای آن قائـــل 
هســـتند. براســـاس ایـــن گـــزارش، دیروز 
مراســـم تشـــییع شـــادروان برزمهـــری در 
ورزشـــگاه تختـــی اصفهـــان برگزار شـــد. با 
اینکـــه محـــل برگزاری مراســـم تشـــییع به 
هتـــل مجلـــل چهارباغ، محـــل اقامت تیم 
ملی فوتبال ایران بســـیار نزدیـــک بود، اما 
از اعضای تیم ملی کســـی در مراسم حاضر 
نشـــد. از همین رو اهالـــی فوتبال اصفهان 
بابت عدم توجه به شـــأن پیشکســـوتی که 
در کارنامـــه کاری اش مربیگـــری تیـــم ملی 
بوده اســـت، ناراحت شدند. آنها معتقدند 

بـــه فـــرض پرمشـــغله بـــودن ملی پوشـــان 
پیـــش از دیـــدار بـــا امـــارات در دور ســـوم 
مقدماتـــی جام جهانـــی ۲۰۲۶، برخی اعضا 
حداقل بـــرای دقایقی کوتـــاه امکان حضور 
در این مراســـم را داشـــتند. تیم ملی ایران 
به دلیل کمبود ورزشـــگاه در تهران، ناچاراً 
بـــازی مقابل قرقیزســـتان را روز پنجشـــنبه 
1۶ شـــهریور در ورزشگاه فولادشهر اصفهان 
برگزار کـــرد. در جریـــان این مســـابقه هم 
انتقـــادات زیادی به ســـبک بـــازی تیم ملی 
وارد شـــد و حتی ســـرمربی تیم ملی شـــعار 
»حیـــا کـــن، رهـــا کـــن« را شـــنید. بـــا این 
اوصـــاف طـــی چنـــد روز حضور تیـــم ملی 
در شـــهر اصفهـــان، بـــرای دومیـــن مرتبـــه 
از شـــاگردان  فوتبالدوســـتان اصفهانـــی 
قلعه نویـــی و همکارانش ناراحت شـــدند.

اعزام ملی پوشان به امارات با انتشار استوری مشترک

یک ملت، یک ضربان
تمرینات تیم ملی فوتبال کشورمان 
عصـــر دیـــروز در مجموعه ورزشـــی 
ملـــت اصفهـــان و زیـــر نظـــر امیـــر 
قلعه نویی برگزار شـــد. این تمرین 
با حضـــور بازیکنانی برگزار شـــد که 
در بازی با قرقیزســـتان یا در ترکیب 
ثابت حضور نداشـــتند یـــا به عنوان 
بازیکن جانشین وارد زمین شدند. 
تمریـــن ملی پوشـــان بـــر اســـاس 
دومین حریـــف ایران در رقابت های 
انتخابـــی جام جهانـــی برنامه ریزی 
شـــده بود تا پـــس از پیـــروزی برابر 
قرقیزســـتان، بازیکنـــان وارد فـــاز 
دیدار برابـــر امارات شـــوند. در این 
شـــرایط بازیکنان تیـــم ملی  پیش از 
ســـفر به امارات بـــرای برگزاری بازی 

دوم دست به انتشـــار یک استوری 
زده اند تـــا به این صـــورت همدلی و 
اتحاد خود را بـــرای مصاف با امارات 
و پیـــروزی در این مســـابقه نشـــان 
دهند؛ پیـــروزی ای کـــه می تواند راه 
ایـــران در مســـیر صعـــود مســـتقیم 
به جـــام جهانی را همـــوار کند و بار 
دیگـــر هـــواداران را در کنار تیم ملی 
و امیـــر قلعه نویی قـــرار بدهد.  تیم 
ملـــی عصر دیـــروز به منظـــور انجام 
دومیـــن دیدار خـــود در رقابت های 
انتخابـــی جـــام جهانی با پـــروازی 
مســـتقیم  به صـــورت  اختصاصـــی 
عـــازم العیـــن شـــدند. تیـــم ملی از 
ســـاعت 1۹:3۰ سه شـــنبه دومیـــن 
بازی خود در مرحله ســـوم انتخابی 

جام جهانـــی ۲۰۲۶ را مقابل امارات 
برگـــزار می کند.

 
 

 

تیـــم ملـــی فوتبـــال و لیـــگ برتر در 
ســـال جاری بـــا چالشـــی بـــه نـــام 
ورزشـــگاه اســـتاندارد مواجه است؛ 
معضلـــی کـــه باعـــث شـــد تـــا تیم 
ملـــی زمین بازی نداشـــته باشـــد و 
تیم هـــای اســـتقلال و پرســـپولیس 
بازی هـــای  برگـــزاری  بـــرای  هـــم 
خانگی خود خانه به دوش شـــوند. 
در ایـــن شـــرایط دیـــدار تیـــم ملی 
مقابـــل قرقیزســـتان در فولادشـــهر 
برگزار شـــد و جدا از مکان نامعلوم 
برگزاری دیدار ســـرخابی ها در لیگ 
نخبگان آسیا، مسئولان فدراسیون 
با وجـــود شـــرایط کنونی ورزشـــگاه 
آزادی حـــالا بایـــد بـــه فکـــر مـــکان 
برگزاری دربی 1۰4 پایتخت باشـــند.
مســـابقه ای کـــه 4مهرمـــاه برگـــزار 
می شـــود و با وجود زمـــان کمی که 
بـــه برگـــزاری ایـــن دیـــدار در پیش 
داریـــم، تاکنـــون مـــکان برگـــزاری 
این بـــازی نامشـــخص اســـت. این 
درحالـــی اســـت کـــه تهـــران بجـــز 
آزادی ورزشـــگاه های تختـــی، پاس 
قوامیـــن و شـــهرقدس را دارد امـــا 
هـــر کـــدام از ایـــن ورزشـــگاه ها بنا 
بـــه دلایلـــی شـــرایط برگـــزاری این 
دیـــدار پرتماشـــاچی را ندارنـــد. در 
ایـــن شـــرایط میرشـــاد ماجـــدی، 
اســـتان  فوتبـــال  هیـــأت  رئیـــس 
تهـــران در گفت و گویی در خصوص 

آماده سازی ورزشـــگاه آزادی و مکان 
برگـــزاری دربی گفـــت: »حداقل تا 
دو مـــاه آینده ورزشـــگاه آزادی آماده 
نمی شـــود. هنوز مشـــخص نیست 
که دربی اســـتقلال و پرســـپولیس 
کجا برگـــزار خواهد شـــد و با توجه 
بـــه محدودیتـــی کـــه بـــرای حضور 
تماشـــاگران در ورزشـــگاه شـــهدای 
شـــهرقدس داریـــم بعید اســـت که 
بـــازی این دو تیم، در این ورزشـــگاه 
و بـــا حضور 8 هـــزار هـــوادار برگزار 

» . د شو
از  دیگـــر  یکـــی  تختـــی  ورزشـــگاه 
ورزشـــگاه هایی اســـت که از ابتدای 
فصـــل کار تجهیـــز و آماده ســـازی را 
آغـــاز کـــرده تـــا تیم هـــای تهرانی به 
خصوص اســـتقلال و پرســـپولیس 
بتواننـــد در ایـــن ورزشـــگاه میزبان 
رقبا باشـــند. علی جوادی، مدیرکل 
ورزش و جوانـــان اســـتان تهـــران 
در خصـــوص برگـــزاری دربـــی در 
این ورزشـــگاه بـــه »ایران ورزشـــی« 
می گویـــد: »در مصوبه آمده اســـت 
که دربی به هیچ وجه در ورزشـــگاه 
تختی برگـــزار نخواهد شـــد به این 
دلیـــل تختـــی نمی توانـــد میزبـــان 
این مسابقه باشـــد. کار آماده سازی 
این ورزشـــگاه درحال انجام است و 
قطعاً تختی به هفتـــه پنجم خواهد 
رسید تا اســـتقلال و پرسپولیس در 
این ورزشـــگاه میزبان رقبـــای خود 

» . شند با
با این شرایط ورزشـــگاه دستگردی 
تنها ورزشگاهی اســـت که می تواند 
میزبانـــی از دربـــی را برعهده بگیرد 
اما این ورزشـــگاه نمی تواند پذیرای 
هـــواداران دو تیم باشـــد چـــرا که با 

 تنها یک بار 
در سال 1381 
دیدار دو تیم 
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استقلال-پرسپولیس قطعاً بیرون از پایتخت برگزار می شود

ج از محدوده دربی خار
گزارش یک

محمد محمدی سدهی
روزنامه  نگار

تیـــم ملی در بـــازی بـــا قرقیزســـتان در 
حالی بـــا نتیجه یک بر صفـــر به پیروزی 
رســـید کـــه نمایش اکثـــر ملی پوشـــان 
حاضـــر در این بـــازی دور از انتظار بود و 
صدای تماشـــاگران حاضر در ورزشـــگاه 
فولادشـــهر را درآورد. دیـــداری کـــه اگـــر 
درون  بیرانونـــد  علیرضـــا  درخشـــش 
امیـــد نورافکـــن در  دروازه، دوندگـــی 
میانه میـــدان که منجر بـــه تأثیرگذاری 
او روی گل و ضربـــه نهایی مهدی طارمی 
نبود، شـــاید نتیجه ای به مانند تســـاوی 
بـــدون گل برابـــر ازبکســـتان در تهران 
رقـــم می خـــورد کـــه انتقادهـــا از امیـــر 

قلعه نویـــی و شـــاگردانش را بیـــش از 
آنچـــه در این چند روز رخ داده، افزایش 

. د می دا
بازیکنانـــی چـــون شـــجاع  در واقـــع، 
علـــی  حزبـــاوی،  امیـــن  خلیـــل زاده، 
قلـــی زاده، مهـــدی قایـــدی، ســـامان 
قـــدوس و ســـردار آزمـــون ســـایه ای از 
خود در زمین بودنـــد و بازیکنانی چون 
علیرضا جهانبخش، سعید عزت اللهی 
و صالـــح حردانـــی هم کـــه در نیمه دوم 
به میـــدان آمدنـــد، نتوانســـتند کاری از 
پیـــش ببرنـــد و بیشـــتر تنها نـــام بودند 
تا بازیکنانـــی که تأثیر گذار باشـــند. چه 
آنکـــه در ایـــن شـــرایط، بازیکنـــی مانند 
طارمی کـــه باید بـــه فکر گلزنی باشـــد، 
در میانـــه میـــدان توپ گیـــری می کرد و 

به فکـــر کمـــک به خـــط دفـــاع بود.

در ایـــن شـــرایط ســـؤالی که بـــه وجود 
افـــرادی کـــه در  ایـــن اســـت؛  آمـــده، 
کادرفنی تیـــم ملی به عنـــوان همکاران 
قلعه نویـــی حضـــور دارند، چـــه کمکی 
یـــف  ظا و ح  شـــر ؟  می کننـــد و  ا بـــه 
ایتالیایـــی  آنتونیـــو مانیکونـــه مربـــی 
تیـــم ملـــی چیســـت و دســـت او چقدر 
آیـــا  اســـت؟  بـــاز  در تصمیم گیری هـــا 
همان طـــور کـــه از پیش عنوان شـــده، 
مغـــز متفکر نیمکـــت تیم ملی، ســـعید 
الهویـــی اســـت و قلعه نویـــی تنهـــا بـــه 

نظـــرات او توجـــه دارد؟
ایـــن فضـــا در شـــرایطی به وجـــود آمده 
کـــه حمید مطهری یکـــی از مربیان تیم 
ملـــی، بعـــد از جـــام ملت های آســـیا از 
ســـمت خـــود کناره گیری کـــرد و اگرچه 
علت آن حضـــور این مربـــی در تراکتور 

عنـــوان شـــد ولـــی بـــه غیـــر از نـــدادن 
معوقـــات مالـــی که همـــه مربیـــان تیم 
ملی از آن ناراحت هســـتند، گفته شـــد 
که مطهـــری از اینکه نقـــش چندانی در 

کادر تیـــم ملی نـــدارد، ناراضی اســـت.
پیش تـــر  کـــه  اســـت  حالـــی  در  ایـــن 
خـــداداد عزیزی کـــه قبلاً مشـــاور فنی 
ســـرمربی تیم ملی بود و حـــالا به یکی 
از منتقـــدان اصلـــی قلعه نویـــی تبدیل 
شـــده، در یکی از صحبت هـــای خود به 
این اشـــاره کرد کـــه وقتی می خواســـته 
موضوعـــی فنی را گوشـــزد کنـــد، یکی از 
مربیـــان تیـــم ملی بـــه او گفتـــه که آن 
را در جمـــع مطـــرح نکند کـــه امیرخان 

ناراحت می شـــود.
چنین شـــرایط مشـــابهی را می توان در 
اردوی اســـتقلال نیز یافت؛ جایی که به 

نظر می رســـید جواد نکونام در کادرفنی 
آبی ها تنهاســـت و دســـتیاری نـــدارد که 
در مواقـــع بحرانـــی دســـت او را بگیرد و 
کمـــک فنی اش باشـــد. مشـــکلی که به 
نظر می رســـد در تیـــم ملی هـــم به یک 
پاشنه آشـــیل تبدیل شده و آن مربی ای 
که بتوانـــد در مواقع ضروری برنامه های 

تاکتیکـــی مناســـبی را بـــه قلعه نویـــی 
ارائـــه دهـــد، وجود نـــدارد و افـــراد کنار 
او بیشـــتر خنثی هســـتند. هـــر چند که 
احتمـــالاً قلعه نویـــی و دســـتیارانش یا 
به قـــول خـــودش همکارانـــش، چنین 
نظـــری ندارنـــد و در روی همین پاشـــنه 

خواهـــد چرخید!

نقش اعضای کادرفنی تیم ملی در کمک رسانی به سرمربی چیست؟

ساکت باش تا دستیار بمانی

غیبت بازیکنان تیم ملی در مراسم تشییع برزمهری

ناراحتی دوباره فوتبالدوستان اصفهانی از ملی پوشان

حامد جیرودی
خبر نگار


